
SPECIAAL HENGELO
‘ZONDER ONS WAS DE BIBLIOTHEEK 
NIET IN DE PRIJZEN GEVALLEN’
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We spreken met Jos Koeter, bewoner en actievoerder in de Hasseler Es, en met SP-
gemeenteraadslid Vincent Mulder over de spraakmakende actie “Onze Bieb Moet 
Blijven”, die er toe leidde dat het bibliotheekfiliaal in de Hasseler Es op 1 januari 
2012 zijn deuren niet hoeft te sluiten. 

informeerden we de mensen over de situatie 
en werd de actie aangekondigd. Dat leverde 
meteen een indrukwekkend straatbeeld op: 
honderden mensen hingen de poster voor 
hun raam.”

Koeter: “Er waren al wat kinderen spontaan 
begonnen met handtekeningen ophalen. 
Op een paar zaterdagen haalden we bij het 
winkelcentrum samen meer dan driedui-
zend handtekeningen op. De winkeliers en 
scholen hadden ook volop de actieposter 
hangen en de reacties waren overweldigend 
positief.”

Uiteindelijk trok de bibliotheekdirectie het 
plan voor sluiting in. Hoe verklaar je dat?
Mulder: “Ze wilden de bezuinigingen mak-
kelijk oplossen door het filiaal te sluiten en 
dachten dat het wel zonder slag of stoot ge-
accepteerd zou worden. Maar dat bleek een 
misrekening. Net als tien jaar geleden, toen 
er ook sluiting dreigde, bleek de steun voor 
het openhouden van het filiaal vanuit de be-
woners massaal, zeker ook vanuit Slangen-
beek en de Roershoek. Uiteindelijk heeft de 
directie eieren voor haar geld gekozen en de 
bezuinigingen op andere zaken doorgevoerd 
die minder voelbaar zijn voor de bibliotheek-
bezoekers.”

Dus actie voeren helpt?
Koeter: “Ja zeker. Vooral als blijkt dat  
er zoveel steun is voor lezen, boeken en  
ontmoeting centraal bij ons in de wijk en  
niet ver weg in de stad. Zonder onze bieb 
was de Hengelose bibliotheek niet in de 
prijzen gevallen en de beste van Nederland 
geworden.” •

Het had niet veel gescheeld of we had-
den nog maar één centrale bibliotheek in 
Hengelo…
Koeter: “Ja dat klopt, we schrokken heel erg 
toen we in mei in de krant de directeur van 
de bibliotheek hoorden zeggen dat onze 
bibliotheek gesloten zou worden. Er werd 
meteen op de school van mijn kleindochter, 
’t Eimink, met grote verontwaardiging over 
gesproken. Want dit kon toch niet. Lezen is 
zo belangrijk voor kinderen, maar bovendien 
is onze prachtige bieb een ontmoetingsplek 
bij uitstek voor jong en oud. De tijdschriften 

bij de leestafel zijn een belangrijke trekker, 
het aantal geleende boeken stijgt steeds. Een 
ding was zeker, niemand wilde onze bieb 
kwijt.”

Wat gebeurde er eigenlijk allemaal om die 
sluiting tegen te gaan?
Mulder: “We hadden contact met de Wijk-
raad en de basisscholen en staken snel de 
koppen bij elkaar. We besloten tot de actie 
“Onze Bieb Moet Blijven” waarbij zoveel 
mogelijk mensen hun steun konden betui-
gen. Met een huis-aan-huis-brief en -poster 
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23 JANUARI IN METROPOOL NIEUWJAARSBIJEENKOMST SP-HENGELO MET  
SP-TWEEDE KAMERLID SADET KARABULUT AANVANG 20.00 UUR, ZAAL OPEN 19.30

ARMOEDE WERKT NIET
Sadet Karabulut is de speciale gast tij-
dens de nieuwjaarsbijeenkomst van de 
SP in Hengelo. Ze zal dan onder andere 
spreken over de situatie in de sociale 
werkvoorziening en de actie “Armoede 
Werkt Niet”. Kom ook naar deze infor-
matieve en feestelijke bijeenkomst met 
verschillende interviews en muziek van 
de Twentse formatie Slow Rain! 

KETEN VAN SOLIDARITEIT
Tijdens de actie “Armoede Werkt Niet” 
zetten duizenden mensen de afgelo-
pen maanden hun handtekening op een 
werkhandschoen uit solidariteit met de 
werknemers van de sociale werkvoorzie-
ning. Jean Rouwet, SP’er van het eerste uur, 
ondervond veel steun voor deze Keten van 
Solidariteit: “We hebben een toer gemaakt 
langs Hengelose winkelcentra, groot en 
klein, en als vanouds ook in de binnenstad. 
Veel mensen begrijpen dat het hier gaat om 
het hart van de solidariteit. En dat is hart-
verwarmend. We willen dat de mensen die 
niet volgens de harde economische eisen 
kunnen produceren, een vaste en gerespec-

teerde plek houden in onze samenleving  
en dat wij ze niet loslaten, ten prooi van een 
brute en gure maatschappij.”

De SP organiseerde daarom een zeer druk 
bezochte landelijke manifestatie in Den 
Bosch. Ook SP-wethouder Mariska ten 

Heuw was hierbij aanwezig als een van 
de meer dan 6.000 demonstranten: “Het 
kabinet-Rutte wil 60.000 werkplekken in 
de sociale werkvoorziening schrappen en 
bezuinigen op de bijstand en jonggehandi-
capten. Dat is mensen verder de armoede  
in jagen.” •

•	Het	busvervoer	voor	ouderen	in	
Hengelo	blijft	gratis,	voorlopig	in	ieder	
geval	tot	2014.	Op	voorstel	van	de	SP	
wordt	nu	met	Enschede	gezocht	naar	
uitbreiding	van	het	project	“Gratis	met	
de	Bus	voor	65-Plus”.

•	 Plannen	voor	een	skatepark	in	het	
centrum	van	Hengelo	worden	concre-
ter	gemaakt.

•	 Er	wordt	gestopt	met	de	sloop	van	
betaalbare	huurwoningen.	In	Klein	
Driene	wordt	de	aangekondigde	sloop	
van	de	woningen	langs	de	Olden-
zaalsestraat	voorlopig	uitgesteld.	In	
de	Hengelose	Es	mag	niet	worden	
gesloopt	voordat	er	concrete	bouw-
plannen	zijn	voor	betaalbare	nieuw-
bouwwoningen.

•	 Strooizout	blijft	gratis	af	te	halen	voor	
alle	Hengelose	huishoudens.

•	 De	SP	wil	dat	de	gemeente	en	Welbi-
ons	voor	alle	huurwoningen	in	kaart	
brengen	of	en	waar	er	asbest	in	de	

woningen	zit.	Dit	om	te	voorkomen	
dat	bij	werkzaamheden	in	de	wonin-
gen	er	gevaarlijk	asbest	vrijkomt.

•	 Bij	bezuinigingen	op	groenbeheer	
mag	het	kappen	van	bomen	geen	be-
zuinigingsmaatregel	zijn;	een	voorstel	
daartoe	van	SP	en	GroenLinks	is	door	
de	gemeenteraad	aangenomen.

•	 De	SP	wil	in	Hengelo	150.000	euro	
per	jaar	bezuinigen	door	de	vergoe-

dingen	die	raadsleden	krijgen	met	
20%	te	verlagen.	Andere	partijen	
willen	dit	helaas	(nog)	niet.	Sommige	
partijen	vinden	dat	raadsleden	zelfs	te	
weinig	krijgen.	Raadsleden	in	Hengelo	
krijgen	een	maandelijkse	vergoeding	
van	meer	dan	1.000	euro.	Zeer	riant	
volgens	de	SP,	want	raadslid	ben	je	
vrijwillig	naast	een	gewone	baan.	

WAT WE ZOAL BEREIKT HEBBEN:
ENKELE VOORSTELLEN VAN DE SP IN DE GEMEENTERAAD

Busvervoer voor ouderen in Hengelo blijft 
gratis tot voorlopig 2014.

De sloop van de woningen langs de  
Oldenzaalsestraat wordt voorlopig uitgesteld.

Twentse demonstranten bij de manifestatie van 10 december in Den Bosch.



We treffen SP-wethouder Mariska ten Heuw nadat de gemeenteraad het huishoud-
boekje voor 2012 heeft vastgesteld: “Dat was dit jaar absoluut geen gemakkelijke 
opgave. Doordat de regering de banken heeft moeten redden en door de daaropvol-
gende eurocrisis moet er nu flink bezuinigd worden. Alleen in Hengelo al meer dan 
€ 15 miljoen per jaar.” 

‘EERLIJK DELEN EN SOLIDARITEIT 
ZIJN GEEN VIEZE WOORDEN’
INTERVIEW SP-WETHOUDER MARISKA TEN HEUW

Toen de huidige coalitie met de SP aantrad 
beloofden jullie een sociaal Hengelo te 
behouden. Lukt dat nu dan wel?
 “Mijn uitgangspunt is dat de basis in ieder 
geval goed op orde moet blijven. Er zijn 
geen onomkeerbare besluiten genomen 
om activiteiten te stoppen, zoals in andere 
gemeenten wel gebeurt met muziekscholen 
en bibliotheken. Wel vind ik dat er door 
verschillende organisaties beter en meer 
moet worden samengewerkt. Dat geldt ook 
voor de gemeente zelf: die zal meer samen 
met bijvoorbeeld woningbouwcorporatie 
Welbions moeten doen. Ook gaan we min-
der uitgeven aan het beheer en onderhoud 
van de stad en vragen we meer inzet van 
onze inwoners. Ik vind dat niet onredelijk. 
Een stad maak je samen en vergt dus inzet 
van iedereen.” 

Geef nog eens een voorbeeld.
“De nieuwe sfeerverlichting in de stad is 
een goed voorbeeld waar de gemeente en de 
gezamenlijke ondernemers aan mee hebben 

betaald. Maar we geven ook fors minder 
geld uit aan het nieuwe stadskantoor. Wel 
blijft staan dat de gevolgen van de landelijke 
bezuinigingen hard aankomen. We kunnen 
onmogelijk alle asociale maatregelen uit 
den Haag te niet doen.”

De SP heeft altijd gezegd dat de wijken be-
langrijk zijn. Hoe krijgt dat in de praktijk 
inhoud?  
“Ik ben zelf bijvoorbeeld wijkwethouder 
van de Hengelose Es. Samen met Welbions 
gaan we veel verbeteren in de Hengelose 
Es-Noord. We gaan niet alleen investeren 
in nieuwe huizen, maar ook in werk voor 
mensen en het bestrijden van taalachter-
standen. Dat gebeurt bijvoorbeeld ook in 
de Berflo Es. Hengelo staat als grote stad 
bekend om zijn geweldige verenigingsleven. 
Ook dat maakt de stad. Daar wordt dus niet 
op bezuinigd.”

Je bent zelf wethouder van sociale zaken. 
Wat speelt er op jouw terrein? 

“Er komen fundamentele veranderingen 
in de sociale zekerheid en wat mij betreft 
zijn deze zeker niet ten goede. Het kabinet-
Rutte vindt dat veel minder mensen dan 
voorheen nog in aanmerking mogen komen 
voor een werkplek binnen de sociale 
werkvoorziening en vindt dat ze bij gewone 
bedrijven aan de slag moeten. “

Kan dat dan niet?
“Dat wordt een geweldige – zo niet on-
mogelijke – klus, omdat het gewoonweg 
ontbreekt aan voldoende banen voor deze 
groep mensen. We hebben het over laagge-
schoold tot ongeschoold werk. Dat hebben 
we in Nederland steeds minder. Door te 
bezuinigen op de sociale werkvoorziening 
pak je mensen de mogelijkheid van een 
nuttige en beschutte werkplek af en jaag je 
ze de armoede in. Bovendien krijgt Hengelo 
per jaar 5 miljoen euro minder om mensen 
die ondersteuning nodig hebben te helpen 
een baan te vinden.”

Je bent ook wethouder van Economische 
Zaken en dus ook verantwoordelijk voor 
een goed ondernemersklimaat in de stad. 
Hoe gaat dat? 
“De economische crisis hakt er overal flink 
in. In de bouw – en in de bedrijven die 
daarvan afhankelijk zijn – gaat het minder 
dan gehoopt. Hengelo heeft gelukkig ook 
een aantal goede kansen om nieuwe werk-
gelegenheid te ontwikkelen. Onze haven 
wordt steeds belangrijker, bedrijventerrein 
Twentekanaal ontwikkelt zich als doorvoer-
centrum en ook in de zorg zijn er mogelijk-
heden.”   

Is het dan niet moeilijk om in deze tijd 
wethouder te zijn? 
“De SP was er in 2010 klaar voor om de stad 
te besturen. En hoewel ik wist dat het een 
moeilijke tijd zouden worden, loop ik niet 
weg voor mijn verantwoordelijkheid. Eerlijk 
delen en solidariteit zijn niet opeens vieze 
woorden en moet je juist nu in de praktijk 
waarmaken. Ik waak er samen met de rest 
van het gemeentebestuur voor dat de bezui-
nigingen niet eenzijdig worden neergelegd 
bij de mensen die het al moeilijk hebben.  
Ik ben er bijvoorbeeld trots op dat  
we in Hengelo een goed armoedebeleid 
hebben.” •

‘Een stad maak 
je samen en 
vergt dus inzet 
van iedereen.’ 



U bent al lid van de SP voor  
€ 5,- per kwartaal.  
U krijgt dan elke maand ons 
nieuwsmagazine Tribune 
en als nieuw lid krijgt u een 
welkomstgeschenk! Lid 
worden kan heel eenvoudig 
via www.sp.nl en met de 
bon hiernaast.

KOM DE SP 
VERSTERKEN  
 – WORD LID

kwartaalbijdrage € 5,– (minimum) € 7,50 € 10, –
 € 12,50 € 15,– anders  € 
   

JA, ik word lid van de SP. Ik machtig de SP om per kwartaal 
onderstaand bedrag af te schrijven van mijn rekening. 
Ik ontvang een welkomstgeschenk en bovendien krijg ik elke maand 
het nieuws- en opinieblad De Tribune in de bus.

Stuur deze bon naar: 
SP, Antwoordnummer 30542, 3030 WB Rotterdam

U kunt deze machtiging stopzetten met een telefoontje of  
een e-mail aan de SP: (010) 243 55 40, administratie@sp.nl

datum                           handtekening

naam

roepnaam        voorletters m/v

adres

postcode                      plaats

telefoon        geboortedatum 

e-mail        rekeningnummer

Ik wil ook graag lid worden van ROOD (jong in de SP, tot 28 
jaar) en sta één van mijn kwartaalbijdragen af aan ROOD.
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Als ik om mij heen kijk, dan zie ik onrecht dat ik niet verdragen kan. Een schoonmaker die 

zijn reiskosten niet vergoed krijgt, terwijl de topmanager een extra hoge bonus of gouden 

handdruk krijgt. Ouderen die steeds meer betalen voor hun huis en de zorg, terwijl zieken-

huizen winst gaan uitkeren. Daarom vraag ik jou om mij te helpen daar wat aan te doen. 

Ik steek mijn hand uit naar iedereen die wil knokken voor een beter en socialer Nederland. 

Samen staan we sterker.

De regering van VVD en CDA, gedoogd door de PVV, gaat Nederland op alle fronten in 

tweeën splijten. De veroorzakers van de crisis worden door de regering-Rutte uit de wind 

gehouden. Het bedrijfsleven krijgt belastingverlaging, maar bijstandsgerechtigden leveren 

tweeduizend euro per jaar in. Iedereen met een inkomen onder de 50 duizend euro gaat erop 

achteruit, terwijl de hogere inkomens er fors op vooruit gaan. In de zorg gaan de premies en 

het eigen risico omhoog, terwijl het basispakket beperkt wordt.  De huren zullen flink omhooggaan, terwijl de subsidie 

op villa’s, via de hypotheekrenteaftrek, overeind blijft. 

Nu denk je misschien: ik heb al SP gestemd. Waarom zou ik eigenlijk lid worden? Maar hoe groter een partij, hoe meer 

ze voor elkaar kan boksen. Want de SP is er niet alleen tijdens de verkiezingen, wij werken het hele jaar door aan een 

beter Nederland. Niet alleen in Den Haag, maar ook in uw stad. En hoe meer leden we hebben, hoe meer we kunnen 

aanpakken. 

Met vriendelijke groet,

Emile Roemer, 

fractievoorzitter SP in de Tweede Kamer

STEL EEN DAAD!


